
društvene vijesti

Hrvatsko društvo kemijskih inÞenjera i tehnologa
Redovna godišnja skupština

Z A P I S N I K

Redovne Godišnje skupštine HDKI-a, odrÞane dana 14. svibnja
2010. godine, u prostorijama HIS-a, Berislaviæeva 6, s poèetkom u
13,00 sati.

DNEVNI RED

1. Otvaranje Skupštine i izbor radnog predsjedništva, zapisnièa-
ra i ovjeritelje zapisnika

2. Izvješæe predsjednika U. O. o radu HDKI-a i Upravnog odbo-
ra HDKI-a

3. Izvješæe glavnog i odgovornog urednika glasila društva Kemija
u industriji i Chemical and Biochemical Engineering Quarterly

4. Izvješæa o radu podruènih društava i sekcija tijekom protekle
godine

5. Financijsko izvješæe
6. Izvješæe Nadzornog odbora
7. Izvješæe Suda èasti
8. Plan rada za 2010./2011. godinu
9. Rasprava

10. Dodjela priznanja
11. Potvrðivanje novih èlanova
12. Razno

Prisutni delegati i èlanovi Društva te pozvani gosti:
Ukupno trideset i osam (38) prisutnih

Ad 1) Predsjednik HDKI-a prof. dr. sc. Branko Tripalo pozdravio je
goste, delegate i ostale èlanove te predloÞio radno predsjedništvo:

dr. Sreæko Tomas iz Osijeka – predsjednik, dr. Milena Mandiæ iz
Osijeka – èlan, prof. Branko Tripalo iz Zagreba – èlan, zapisnièar
Katica Seuèek, ovjerovitelji zapisnika dr. Danko Škare i dr. Damir
Kralj.

Prijedlog je jednoglasno prihvaæen i radno predsjedništvo je za-
poèelo s radom.

Dr. S. Tomas dao je na raspravu predloÞeni dnevni red, koji su svi
prisutni dobili u pozivu, uz opasku da je prva toèka dnevnog reda
veæ odraðena.

Dnevni red je prihvaæen bez primjedbi.

Ad 2) Izvješæe o radu HDKI-a i radu Upravnog odbora HDKI-a
podnio je predsjednik prof. dr. sc. Branko Tripalo. Osvrnuo se na
rad Društva i U. O. u protekloj godini, ali i istaknuo probleme koji
su zahvatili Društvo u okolnostima globalne krize i smanjenja fi-
nancijskih sredstava iz DrÞavnog proraèuna za znanstvene udruge,
èasopise i skupove. Takoðer je izvijestio i o poduzetim koracima
za rješavanje tih problema. Izvješæe u prilogu.

Ad 3) Dr. Danko Škare podnio je iscrpno izvješæe o radu glasila
Društva – “Kemija u industriji” i “Chemical and Biochemical Engi-
neering Quarterly” u protekloj godini te o planovima za iduæu go-

dinu. Nadovezao se na probleme financijske potpore o kojima je
govorio i Predsjednik te pojasnio kakve to posljedice moÞe imati
na izdavaèku djelatnost kao i Društvo u cjelini. Takoðer, pozvao je
sve prisutne da se prema svojim moguænostima maksimalno an-
gaÞiraju u rješavanju spomenutih problema. Izvješæe u prilogu.

Ad 4) Izvješæa o radu podruènih društava i sekcija tijekom protekle
godine

Podruèna društva – izvješæa podnijeli i nalaze se u prilogu:

– UKIT Split – Branko Periæ,
– DKT Kutina – Ivica Losso,
– DKT Osijek – Milena Mandiæ,
– DKT Koprivnica – Jasmina Raniloviæ,
– DKT Belišæe – Darko Vrbešiæ,
– DKT PoÞega – izvješæe samo u prilogu,
– HUKIT Rijeka – izvješæe samo u prilogu.

Sekcije – u prilogu se nalaze dostavljena izvješæa, a podnijeli su ih:

– za kromatografiju – Tomislav Bolanèa,
– za ekoinÞenjerstvo – Ana Lonèariæ BoÞiæ,
– za nomenklaturu – prilog,
– za obrazovanje – prilog,
– za kemijsko inÞenjerstvo – prilog.

Ad 5) Financijsko izvješæe za 2009. godinu i stanje za prvo tromje-
seèje 2010., koje je prihvaæeno na sjednici U. O. HDKI-a, pod-
nijela je voditeljica raèunovodstva Katica Seuèek.

U 2009. godini poslovalo se negativno – što znaèi da su bili veæi
izdaci (troškovi) nego primici (prihodi) financijskih sredstava Druš-
tva za oko 160.000,00 kn, tako da ukupna sredstva, koja su 1. 1.
2009. iznosila 301.414,00 kn, na dan 31. 12. 2009. iznose
141.419,00 kn.

Sljedeæa su tri najvaÞnija uzroka ovog smanjenja sredstava:
– U 2009. godini odrÞan je samo jedan skup – XXI. hrvatski skup
kemièara i kemijskih inÞenjera i dio prihoda za taj skup (oko
130.000,00 kn) uplaæen je još u 2008. godini, a gotovo svi troškovi
tog skupa plaæani su u 2009. godini. Upravni odbor HDKI-a na
svojoj sjednici u 12. mjesecu 2009. prihvatio je konaèno financi-
jsko izvješæe tog skupa.
– U 2009. godini plaæene su zaostale obaveze po prethodnim
skupovima iz 2008. i 2007. godine.
– Globalna kriza izazvala je smanjenje donacija i sponzorstava i
od MZOŠ-a i od mnogih tvrtki – dosadašnjih “veæih” sponzora,
otkazuju se pretplate na èasopise, otkazuje èlanstvo, poveæana je
stopa PDV-a – veæi troškovi i dr.

Istaknuto je da su unatoè smanjenim prihodima za 2009. godinu
podmirene sve obveze prema: DrÞavi, dobavljaèima, zaposlenici-
ma, autorima koji rade na èasopisima KUI i CABEQ kao i obaveze
vezane za skupove iz 2008. i 2007. godine.

Skrenuta je pozornost i na to da se u 2010. godini nastavio nega-
tivni trend poslovanja pa je stanje sredstava na dan 31. 3. 2010.
69.122,86 kn. Dodatni je problem u tome što Društvo nema re-
dovne mjeseène prihode, a ima redovne mjeseène troškove (na-
jam, plaæe, telefon, poštarina, banka …).
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Raèun prihoda i rashoda te Bilanca s bilješkama predani su u
DrÞavni ured za reviziju i u FINU u zakonskom roku.

Ad 6) Izvješæe Nadzornog odbora, u prilogu, podnio je predsjed-
nik N. O. prof. Ratimir Ýanetiæ.

Ad 7) Sud èasti konstatirao je da su se èlanovi Društva ponašali u
skladu s naèelom jednakosti i pravednosti uz pridrÞavanje te-
meljnih naèela Etièkog kodeksa. Izvješæe u prilogu.

Ad 8) Plan rada za 2010./2011. godinu iznio je Predsjednik
HDKI-a istaknuvši da se on temelji na organizaciji skupova, izda-
vanju èasopisa i edicija, edukacijskim seminarima i popularnim
predavanjima.

Plan rada za 2010. godinu nalaze se u prilogu.

Ad 9) Otvorena je rasprava o svim izvješæima i spomenutim tema-
ma.

U vezi s èlanarinama za podruèna društva, na upit dr. M. Mandiæ,
dr. Lj. Matijaševiæ je pojasnila da se do sada za svako podruèno
društvo plaæala simbolièno samo jedna èlanarina te je dala pri-
jedlog da se u buduæe odredi èlanarina u odreðenom postotku od
broja èlanova.

Dogovoreno je da æe se na iduæem U. O. pitanje èlanarine za po-
druèna društva detaljno razraditi i odredit kako æe biti u buduæe.

U vezi financijskog izvješæa dr. Sinèiæ je napomenuo da bi za ra-
spravu trebalo predoèiti brojke jer je ovako izreèeno mnogo poda-
taka i teško ih je pratiti da bi se moglo nešto konkretno reæi.

Ostali su se sloÞili uz napomenu da su Upravni odbor i Nadzorni
odbor detaljno analizirali izvješæe i prihvatili ga na svojim sjednica-
ma.

Raspravu u vezi sa Zakonom o Hrvatskoj komori inÞenjera i tehno-
loga otvorio je prof. I. Štern opširnim izvještajem, koji se nalazi u
prilogu, a raspravi se pridruÞila prof. V. Tomašiæ pojašnjavajuæi što
je sve do sada poduzeto, gdje je “zapelo i došlo do blokade” i da
ona smatra da treba ponovno sve aktivirati, stvoriti utjecajnu “kri-
tiènu masu” te izvršiti pritisak na Hrvatsku akademiju tehnièkih
znanosti i Ministarstvo gospodarstva da se to riješi.

Raspravi su se pridruÞili dr. S. Leakoviæ, prof. B. Tripalo, dr. M.
Mandiæ i dr. D. Sinèiæ.

Zakljuèeno je da æe se nastojati sve ponovno pokrenuti, kontakti-
rati nadleÞne u Hrvatskoj akademiji tehnièkih znanosti i Mini-
starstvo gospodarstva kako bi se kemijsko inÞenjerstvo obuhvatilo
jednom od komora, što bi pridonijelo da se moÞe steæi zvanje
ovlaštenog inÞenjera, a što je preduvjet za pravo na projektiranje,
revidiranje i nadzor pri izgradnji tj. potpisivanje dokumenata
vezanih za gradnju industrijskih objekata.

Dr. D. Sinèiæ je pokrenuo i raspravu o “Bolonji” u koju su se
ukljuèili prof. Rapiæ, prof. S. Kurajica i prof. I. Štern.

Zakljuèeno je da bi se u vezi “Bolonje” moglo mnogo raspravljati i
da bi trebalo odrÞati “okrugli stol” na tu temu.

Na kraju rasprave sva izvješæa su prihvaæena jednoglasno.

Ad 9) Na osnovi odluke U. O. HDKI-a, Predsjednik prof. B. Tripalo
dodijelio je priznanja zasluÞnim èlanovima uz obrazloÞenja koja je
proèitala Tamara Lekiæ – u prilogu.

Priznanja su primili: dr. Ljerka Breèeviæ, mr. Filip Kljajiæ, prof.
Srðan Novak i prof. Vladimir Rapiæ, a mr. Eduardu Beeru uruèit æe
se naknadno, jer nije bio prisutan.

Ad 10) Potvrðivanje novih èlanova:

Tijekom 2009. godine i do 30. 4. 2010. prijavilo se 24 novih èla-
nova te je njihovo èlanstvo jednoglasno prihvaæeno, a išèlanilo se
na vlastiti zahtjev 35.

Ad 11) Razno – nije bilo teme.

Skupština je uspješno završena, a dr. Sreæko Tomas je još jednom
zahvalio svima na sudjelovanju.

Zapisnik sastavila
Katica Seuèek

Predsjednik U. O. HDKI
Prof. dr. sc. Branko Tripalo

Ovjerovitelji Zapisnika:

1. dr. sc. Danko Škare
2. dr. sc. Damir Kralj

Izvješæe prof. dr. sc. Branka Tripala,
predsjednika U. O. HDKI o radu Društva i U. O.
HDKI u razdoblju travanj 2009. – svibanj 2010.

Poštovane kolegice i kolege,

Financijska, a potom i ekonomska kriza, koja je zahvatila svijet
dublja je i dugotrajnija nego što se oèekivalo. Ova kriza nas sve
više prisiljava na aktivnosti koje ne traÞe veæa ulaganja odnosno fi-
nancijska sredstva. Problem je sloÞeniji ako se zna da HDKI, osim
neznatnih sredstava vezanih uz èlanarine, nema redovitih priho-
da. Redoviti prihodi su vezani uz dva projekta odnosno uz èasopi-
se koje je do sada financiralo Ministarstvo znanosti, obrazovanja i
športa RH. Ta sredstva su takoðer vrlo skromna i potrebno ih je
znatno pojaèati kroz potpore i donacije.

Na Þalost Hrvatsko gospodarstvo nije uspjelo prebroditi strukturne
izazove i probleme na koje je upozoravalo još 2008. Nacionalno
vijeæe za konkurentnost. Kao posljedica toga, Hrvatska u 2008.
biljeÞi gospodarski rast od svega 3,7 %, što je ispod prosjeka
Središnje i Istoène Europe. Taj je rast za ove zemlje bio od 4,7 %.
Što je još vaÞnije, to je daleko ispod razine od 6 %, koliko biljeÞe
nama susjedne zemlje jugoistoène Europe. Analizira li se razdoblje
od 2005. do 2008. godine, uoèava se isti trend: hrvatski gospo-
darski rast bio je 4,7 %, za razliku od jugoistoène Europe, koja je
rasla 5,7 %, te Središnje i Istoène Europe s rastom od 6,2 %.

Dodatna posljedica slabog hrvatskog rasta i razvoja jest i to što je
zemlja sada otvorenija za izazove i prijetnje gospodarske krize,
koja nas je zahvatila ove i koja æe nas pogaðati i sljedeæe godine.
Hrvatska nije napredovala na ljestvici konkurentnosti Svjetskog
gospodarskog foruma od 2005. godine. To je alarmantno upozo-
renje za hrvatsku Vladu, koja nuÞno treba odgovorno i brzo prove-
sti strukturnu reformu javne uprave te liberalizirati trÞište uz stva-
ranje pozitivnijeg poslovnog okruÞenja, poticajnog za inozemna
ulaganja. Takvo stagniranje takoðer je znak hrvatskoj poslovnoj
zajednici da svoje poslovanje poène aktivnije usporeðivati s me-
ðunarodnom najboljom praksom te da uloÞi napore kako bi se po-
digla razina inovativnosti i produktivnosti hrvatskih poduzeæa. Na
taj naèin naše æe tvrtke biti u stanju poveæati dugo oèekivani izvoz,
što je i dalje jedan od kljuènih hrvatskih problema.

Kao malo, otvoreno gospodarstvo i Hrvatska dijeli sudbinu global-
nog smanjenja rasta. U 2009. godini ostvareno je oèekivano sma-
njenje hrvatskog BDP-a. Stope smanjenja industrijske proizvod-
nje, potrošnje, meðunarodne trgovine te priljeva kapitala veæ su
poèetkom godine bile vrlo znaèajne, a brzina refleksije tih kretanja
na trÞište rada i porast nezaposlenosti usporeðuju se u svijetu s kri-
zom pedesetih godina 20. stoljeæa. Posljedice nezaposlenosti po-
sebno se reflektiraju na stanje u društvu kroz porast kriminala,
korupcije, huliganskih ispada, opæeg nezadovoljstva i ozbiljno de-
stabiliziraju funkciju drÞave i njezinih institucija.

Zemlje Europske Unije i jugoistoène Europe ušle su u recesiju još u
treæem tromjeseèju 2008. godine. Posljedice na naš izvoz vidljive
su u zabrinjavajuæim smanjenjima veæ poèetkom 2009. godine;
priljev stranih ulaganja bio je znatno smanjen, a zbog smanjene ra-
spoloÞivosti kapitala i investitora, koji nisu skloni riziku, upitno je
èak financiranje postojeæih aktivnosti.
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Mjere koje Vlada RH poduzima su ohrabrujuæe i treba ih podrÞati.
Jasno je da je nemoguæe sagledati sve aspekte i posljedice navede-
nih mjera te se one moraju stalno pratiti i korigirati s ciljem izlaska
iz krize.

Temeljem raspoloÞivih informacija glede financiranja znanstvenih
i struènih èasopisa te ostalih publikacija u suradnji s HKD-om jav-
no smo prosvjedovali zbog ponovnog i velikog smanjenja pro-
raèunskih sredstava za financiranje domaæih i meðunarodno priz-
natih èasopisa /znanstvenog izdavaštva/ izdavaèke djelatnosti te
pristupa meðunarodnim bazama podataka objavljenih znanstve-
nih radova. Ovako veliko smanjenje financijskih sredstava u pro-
raèunu u odnosu na 2009. godinu imalo bi dalekoseÞne pos-
ljedice ne samo za akademsku zajednicu nego i na gospodarsku
djelatnost. Taj problem je izrazitiji time što su navedena sredstva
bila smanjena, pa je struèno i znanstveno izdavaštvo veæ sada u
teškoj situaciji.

U sliènu kategoriju problema moÞemo svrstati i financiranje sveu-
èilišnih udÞbenika i knjiga te sudjelovanje delegata strukovnih
društava iz Republike Hrvatske u radu meðunarodnih struènih
tijela koja imaju znaèajan utjecaj na politiku razvoja èitavih indu-
strijskih grana i kreiranje sveuèilišnih programa u Europskoj Uniji i
SAD-u.

Konkretno, u posebno teškoj situaciji našli bi se èasopisi kao Croa-
tica Chemica Acta i Chemical and Biochemical Engineering Quar-
terly, koji su se unatoè nedostatnim financijskim sredstvima razvili
i na meðunarodnoj razini te ušli u meðunarodne baze podataka.
Planiranim financiranjem za 2010. godinu ne bi mogli odrÞati
svoju redovitost izlaÞenja, što bi moglo rezultirati i njihovim bri-
sanjem iz meðunarodnih baza podataka, a to bi predstavljalo ve-
liku štetu za našu struku i znanost. Slièno bi se moglo dogoditi i s
Kemijom u industriji, koja izlazi na hrvatskom jeziku veæ 60 godina
i koja je izuzetno znaèajna po svojem struènom i znanstvenom do-
prinosu te njegovanju hrvatskog struènog jezika. Znaèaj je tim veæi
ako se zna da je narod bez svog jezika u svim segmentima djelat-
nosti osuðen na asimilaciju i gubitak identiteta.

Smatramo da je za našu mladu drÞavu, sada kad ulazimo u Eu-
ropsku Uniju, izuzetno vaÞna prepoznatljivost naših struènjaka i
znanstvenika na europskoj i svjetskoj razini, što je uvijek u korela-
ciji s ulaganjima u te djelatnosti te smatramo da je ovaj pristup ne-
primjeren u trenutku kada se zna da je Europska komisija za-
poèela proces klasificiranja i rangiranja naših visokoškolskih i
znanstvenih institucija.

Detaljno izvješæe o radu podruÞnica i sekcija HDKI-a dani su u po-
sebnoj toèki dnevnog reda, èime se Þeli istaknuti vaÞnost navede-
nih segmenata HDKI-a za rad èitavog društva.

U proteklom razdoblju su odrÞani inaèe vrlo dobri kontakti s
HKD-om i predsjednikom prof. dr. sc Vitomirom Šunjiæem i za-
jednièki su se dogovorili oko informiranja èlanstva preko internet-
skih stranica o moguænostima zapošljavanja nezaposlenih èlanova
društva, ukljuèivanje u FP7 i sliène meðunarodne projekte te za-
jednièki nastup u Privrednoj komori, MZOŠ-u i drugim institucija-
ma. Prihvaæen je prijedlog od strane Upravnog odbora HKD-a da
supokrovitelji nagrade “Vladimir Prelog” budu HKD-HDKI-Pliva-
-Teva. Cilj i svrha je da se od MZOŠ potakne financiranje nagrade
koja se dodjeljuje svake dvije godine.

Èesto je pogreška da se oznaka “izvrsnosti” pripisuje onom znan-
stvenom ili obrazovnom sustavu koji je ustolièen na vrhu meðuna-
rodnih rang-lista, kao što su npr. one koje provodi Organizacija za
ekonomsku suradnju i razvoj (OECD). Mnogi visoki duÞnosnici
smatraju da je izvrsnost broj osvojenih medalja iz primjerice mate-
matike, fizike i kemije na razlièitim olimpijadama znanja. Meðu-
tim to je zabluda i iluzija. Dobar npr. odgojni sustav je onaj u
kojemu se svi mladi i dobar dio odraslih osoba stalno educira, ne
samo poèinjuæi edukaciju veæ je i uspješno završavajuæi. Kada se u
takovom sustavu javi znatan broj onih koji edukaciju ne završa-

vaju, to je prvi signal kako je nešto pogrešno u funkcioniranju tog
obrazovnog sustava. Osim toga dobro obrazovanje sluÞi svima
neovisno o njihovom mjestu stanovanja, jeziku, društveno-eko-
nomskom statusu ili osobnim moguænostima. Dobri odgojni susta-
vi su oni u kojima oni koji uèe dobro savladavaju ono što se od njih
oèekuje. Stalno poboljšanje obrazovnog sustava se postiÞe upravo
zato što je predmet zanimanja meðu svima koji se bave obrazo-
vanjem. Mudrim korištenjem financijskih i ljudskih resursa postiÞu
se uèinkoviti efekti. U EU se troši 5 % BDP-a na obrazovanje. Ri-
jetke su zemlje poput Finske koje su postigle tako visoku uèinko-
vitost da za obrazovanje troše samo novac svoj poreznih obvez-
nika. Mi kao društvo trebamo se strogo odrediti prema svim refor-
mama u obrazovanju vezanim uz dignitet struke, a prije svega
onim koji se odnose na bolonjske procese jer je oèito nešto po-
grešno u funkcioniranju tog obrazovnog sustava. Nije moguæe
imati dobro visoko obrazovanje bez dobrih profesora. Èesto se
misli kako institucije kao fakulteti, sveuèilište i sl. same po sebi
proizvode dobre profesore za naše visokoškolske institucije. Kako
se profesori pripremaju je vaÞno, ali je daleko vaÞnije da najbolji
mladi ljudi Þele postati profesori. Rad mladih ljudi treba biti ute-
meljen na višegodišnjim istraÞivanjima na sveuèilištima te moraju
biti kompetentni istraÞivaèi. Mogli bismo se u mnogo èemu ugle-
dati na zemlju kao što je Finska (5 milijuna stanovnika) èiji put
ukljuèuje ideje zbog kojih pouèavanje i uèenje postaju kreativni i
zanimljivi.

Poštovane kolegice i kolege,

Pred nama su dvije obljetnice 60 godina izlaÞenja Kemije u indu-
striji i 25 godina Chemical and Biochemical Engineering Quarterly.
To su znaèajne i velike obljetnice koje je potrebno obiljeÞiti.
PredlaÞem da se u okviru XXII. sastanka kemièara i kemijskih
inÞenjera odrÞi okrugli stol povodom 60 godina izlaÞenja Kemije u
industriji i 25 godina Chemical and Biochemical Engineering Quar-
terly.

Prof. dr. sc. Branko Tripalo

Izvještaj o izdavaèkoj djelatnosti HDKI-a
Od 1. 1. 2009. do 11. 12. 2009. godine
Od 11. 12. 2009. do 14. 5. 2010. godine

1. Èasopis Kemija u industriji (KUI)

U okviru 58. volumena tijekom 2009. godine izašlo je 12 (dva-
naest) brojeva èasopisa (7–8 dvobroj) prema planu, redovito i bez
kašnjenja. U njima su objavljena 24 kategorizirana rada (izvorni
znanstveni radovi, pregledi, struèni radovi, povijest kemije i kemi-
jskog inÞenjerstva, prethodna priopæenja, struèni prilozi, izlaganja
sa znanstvenog skupa) na 240 stranica (ukupno 675 stranica). U
istom razdoblju 2008. godine objavljena su 24 rada na 217 strani-
ca (ukupno 633 stranica).

U okviru 59. volumena tijekom 2010. godine izašlo je 5 (pet)
brojeva èasopisa (èetiri broja u tiskanom obliku, broj 5 u elektro-
nièkom), redovito oko 20. u mjesecu! U njima je objavljeno 11 ka-
tegoriziranih (izvorni znanstveni radovi, pregledi, struèni radovi)
radova na 112 stranica (ukupno 302 stranice).

2009.: Prosjeèno vrijeme od zaprimanja rada do izlaska rada iz
tiska iznosilo je za broj 1 (2 èlanka): 5,5 mjeseci, za broj 2 (2 èlan-
ka): 3 mjeseca, za broj 3 (2 èlanka): 6,7 mjeseci, za broj 4 (2 èlan-
ka): 20,4 mjeseca, za broj 5 (2 èlanka): 6,3 mjeseca , za broj 6 (2
èlanka): 7 mjeseci, za broj 7–8 (3 èlanka): 7,2 mjeseca, za broj 9 (2
èlanka): 5,3 mjeseca, za broj 10 (3 èlanka): 18 mjeseci, za broj 11
(2 èlanka): 9,5 mjeseci i za broj 12 (2 èlanka): 20 mjeseci.

2010.: Prosjeèno vrijeme od zaprimanja rada do izlaska rada iz
tiska iznosilo je za broj 1 (2 èlanka): 10 mjeseci, za broj 2 (2 èlan-
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ka): 15 mjeseci, za broj 3 (2 èlanka): 11 mjeseci, za broj 4 (3 èlan-
ka): 9 mjeseci i za broj 5 (2 èlanka): 8,5 mjeseci.

1.1. 2009.: Ukupan broj autora objavljenih radova je 65 (oko 2–3
autora po radu), s instituta (13 autora), s fakulteta (38 autor), pri-
vrede (10 autora) te ostalo (4 autora – Hrvatska akademija znano-
sti i umjetnosti i dr.).

2010.: Ukupan broj autora objavljenih radova je 29 (otprilike tri
autora po radu), s fakulteta (21 autor), instituta (2 autora), te pri-
vrede (6 autora).

1.2. U redakciju je u 2009. godini pristigao 31 rad (u istom razdo-
blju prošle godine 36 radova), od kojih je dvadeset i šest (26) rado-
va iz Hrvatske, jedan (1) rad iz Bosne i Hercegovine, jedan (1) iz
Egipta, jedan (1) iz Èeške, jedan (1) iz Kine i jedan (1) iz Indonezi-
je).

Objavljeno je 14 radova, za tisak je prihvaæeno šest (6) radova,
odbijena su tri (3) rada, a u redakcijskom postupku je osam (8) ra-
dova.

U redakciju je u 2010. godini do danas prispjelo 11 radova (u
istom razdoblju prošle godine 13 radova) od kojih je devet (9) iz
Hrvatske, jedan (1) iz Kosova i jedan (1) iz Malezije.

Objavljen je jedan (1) rad, za tisak prihvaæen jedan (1) rad, odbi-
jen jedan (1) rad, odustao jedan (1) autor rada, a u redakcijskom
postupku je sedam (7) radova.

1.3. U 2009. godini, odrÞana su dva sastanka Urednièkog odbora.
Na prvoj sjednici odrÞanoj 9. oÞujka 2009. raspravljano je o osu-
vremenjivanju èasopisa (novi dizajn, upute autorima, priprema
èasopisa za voðenje u digitalnom obliku i dr.).

PredloÞeni su i prihvaæeni novi èlanovi tijela èasopisa:

• za Urednièki odbor: dr. sc. Gordana Matijašiæ, FKIT, Zagreb

• za Meðunarodni izdavaèki savjet:

– prof. dr. sc. Miguel Sierra, Madrid, Španjolska
– prof. dr. sc. Igor Plazl, Ljubljana, Slovenija
– prof. dr. sc. Ivan Wichterle, Prag, Èeška
– dr. sc. Saša Omanoviæ, Quebec, Canada

• za Izdavaèki savjet èasopisa: prof. dr. sc. DraÞen Vikiæ-Topiæ,
IRB, Zagreb

Èestitamo novim èlanovima i Þelimo im uspješan rad.

Na drugoj sjednici odrÞanoj 26. listopada 2009. godine raspravlja-
no je o stanju radova u 2009. godini, o osuvremenjivanju naslov-
nice èasopisa, uputa autorima (opreme rukopisa) i internetskih
stranica društva i èasopisa, o èlanovima urednièkog odbora KUI te
financijskoj situaciji.

U 2010. godini odrÞan je jedan sastanak Urednièkog odbora (23.
oÞujka 2010.). Raspravljalo se o financijskom stanju KUI-a (proši-
renje suradnje), stanju radova 2010. godine, dodjeli priznanja du-
gogodišnjim èlanovima za sudjelovanje u UO KUI-a,
moderniziranju internetskih stranica HDKI-a te dodjeli priznanja
za doprinos nomenklaturi i terminologiji.

Za dodjelu priznanja za dugogodišnji uspješan rad u Urednièkom
odboru KUI-a predloÞeni su sljedeæi èlanovi:

– mr. sc. Eduard Beer, dipl. inÞ. kemije
– dr. sc. Ljerka Breèeviæ, dipl. inÞ. biotehnologije
– prof. dr. sc. Srðan Novak, dipl. inÞ. biotehnologije

Za dodjelu priznanja za doprinos nomenklaturi i terminologiji
predloÞen je:

– prof. dr. sc. Vladimir Rapiæ, dipl. inÞ. kemije

Svi prijedlozi za dodjelu priznanja jednoglasno su prihvaæeni.

2. Èasopis Chemical and Biochemical
Engineering Quarterly (CABEQ)

Tijekom 2009. godine izašla su èetiri broja 2–eg volumena èasopi-
sa Chemical and Biochemical Engineering Quarterly 23 (1–4) 2009.
s ukupno 63 objavljena rada (prosjeèno 16 radova po broju). Ob-
javljena su 34 rada (54 %) iz kemijskog inÞenjerstva i 29 radova (46
%) iz biokemijskog inÞenjerstva. CABEQ 23 (4) 2009, koji su
zajedno uredili prof. Igor Plazl i prof. Ýelimir Kurtanjek, posveæen
je preminulom èlanu redakcije prof. Valentinu (Tinetu) Koloniju.

U 2010. godini elektronièki je izašao jedan broj 24. volumena èa-
sopisa Chemical and Biochemical Engineering Quarterly 24 (1)
2010 s ukupno 15 objavljenih radova. NAPOMENA: CABEQ 24
(1) 2010 æe biti poslan u tisak kada nam to omoguæi financijska si-
tuacija.

Od 1. sijeènja 2009. do 30. prosinca 2009. ukupno su zaprimlje-
na 164 rada.

Odbijeno je 100 radova. U broju 4/2009 objavljeno je 19 radova
posveæenih preminulom prof. Koloiniju, broj prihvaæenih radova
sa završenim metrološkim i jeziènim korekturama (pripremljeni za
tisak) je 6, broj radova na metrološkoj i jeziènoj korekturi je 8, po-
vuèena su 4 rada, a preostalih 16 radova je u postupku recenzira-
nja i autorskom usklaðivanju.

U redakciju je u 2010. godini do danas prispjelo 30 radova; 15 iz
kemijskog inÞenjerstva i 15 iz biokemijskog inÞenjerstva.

U 2010. godini od ukupno 30 pristiglih radova odbijeno je 19 ra-
dova (odbilo ih je uredništvo i recenzenti), 7 radova je u postupku
recenzije, 2 rada su poslana na usklaðenje i 2 rada su povuèena.

Tijekom 2009. godine odrÞana su tri sastanka redakcije, u svibnju i
prosincu u Zagrebu i u rujnu u Ljubljani. Poslovi redakcije s ino-
zemnim i domaæim èlanovima odrÞavaju se kontinuirano putem
interneta.

Od ISI-ja smo dobili Impact Factor 0,346 za 2008. godinu.

Prema bazi podataka Web of Science, broj citiranih radova u
2009. godini je 242, što je u odnosu na prethodnu godinu porast
od 16 %.

U 2010. godini sastanak redakcije odrÞan je 16. travnja na TU
Graz, Austrija. Na spomenutom sastanku prihvaæen je prijedlog
prof. Ýelimira Kurtanjeka da se kao novi èlan Scientific Boarda
prihvati prof. Damir Brðanoviæ sa Sveuèilišta u Delftu, Nizo-
zemska. Poslovi redakcije s inozemnim i domaæim èlanovima
odrÞavaju se kontinuirano putem interneta.

Prema bazi podataka Web of Science, broj citiranih radova do
travnja 2010. iznosi 110.

U prilogu je grafièki prikaz iz kojeg se vidi eksponencijalni rast citi-
ranosti èasopisa u posljednjih 14 godina.

Grafièki prikaz citiranosti radova (1996.–travanj 2010.)
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3. Edicije

Tijekom 2008. godine zaprimljen je prijevod knjige:

– Fanska nomenklatura II; prijevod IUPAC-ovog teksta Phane
Nomenclature, Part II (prijevod: K. Majerski i T. Šumanovac Ram-
ljak)

Za izdavanje spomenute knjige zatraÞena je pomoæ od MZOŠ-a i
HAZU-a. 26. svibnja odobrena je donacija od strane HAZU-a u
vrijednosti od 10.000,00 kn. Tiskanje knjige planiralo se za 2010.
godinu, no zbog teške financijske situacije i izostanka financijske
potpore MZOŠ-a na temelju natjeèaja za novèano podupiranje
izdavanja znanstvenih knjiga u 2009. godini (30. travnja 2009.),
spomenuti naslov bit æe otisnut u KUI-6/2010.

U travnju 2009. godine iz tiska je izašla knjiga:

– N. Raos, Rjeènik kemijskih sinonima

12. svibnja 2009. godine zaprimljen je IUPAC-ov prijevod:

– Rjeènik fotokemijskih pojmova. III. izdanje, prijevod IUPAC-
ovog teksta: Glossary of Terms used in Photochemistry 3rd Edition
(prijevod: N. Basariæ)

Prijevod je u postupku recenziranja.

4. Financijsko stanje izdavaèke djelatnosti

2009. godine natjeèaj za financiranje izdavaèke djelatnosti
HDKI-a od strane Ministarstva znanosti, obrazovanja i športa
(MZOŠ) raspisan je na vrijeme (22. prosinca 2008.), a prva rata za
izdavaèku djelatnost stigla je u oÞujku 2009. godine. Ostale rate za
naše èasopise stigle su s ukupno otprilike 85.000,00 kn manje
nego 2008. godine. Druga rata stigla je krajem lipnja, a treæa i
èetvrta u studenom 2009. godine.

Provoðenjem niza akcija za poboljšanje financijskog stanja 2009.
godinu završili smo s malim minusom.

2010. godine natjeèaj za financiranje izdavaèke djelatnosti
HDKI-a od strane Ministarstva znanosti, obrazovanja i športa ra-
spisan je sa zakašnjenjem (1. travnja 2010.). MZOŠ je 1. svibnja
2010. objavio i natjeèaj za novèanu potporu u radu znanstvenih i
znanstveno-struènih udruga te se HDKI do 30. svibnja 2010.
namjerava prijaviti. U 2010. godini HDKI do sada nije primio
novèanu potporu MZOŠ-a.

U 2009. godini HDKI se prijavio na 13 natjeèaja: Veèernji list,
HAZU, Ministarstvo zaštite okoliša, HOLCIM, MZOŠ (èasopisi,
udruga, knjige), Hrvatska lutrija, Ministarstvo kulture, Zaklada
Adris i CEMEX. Od toga je za èetiri (4) natjeèaja odobrena financi-
jska pomoæ dok se za jedan (1) (MZOŠ – knjige) još oèekuju rezul-
tati.

U 2010. godini HDKI se do sada prijavio na tri (3) natjeèaja: Karlo-
vaèka Pivovara te MZOŠ (KUI i CABEQ). Rezultati se još oèekuju.
U planu je prijava na natjeèaj Zaklade Adris (do 29. svibnja 2010.)
te prijava na natjeèaj MZOŠ-a za novèanu potporu znanstvenim i
znanstveno-struènim udrugama (do 30. svibnja 2010.).

Na pomoæi u 2009. godini posebno zahvaljujemo MZOŠ-u i prof.
dr. sc. DraÞenu Vikiæu-Topiæu, drÞavnom tajniku za znanost u
2009., INI, kolegi mr. sc. Nikoli BlaÞeviæu te dr. sc. Dinku Sinèiæu,
èlanu uredništva i Zagrebaèkom holdingu d. o. o. koji su omoguæi-
li tiskanje KUI-11/2009.

U 2010. godini posebno zahvaljujemo inÞ. Zvonku Habušu na
izuzetnom zalaganju i pomoæi KUI-u, INI i Plivi te dr. sc. Danici
Ramljak, ravnateljici IRB-a, dr. sc. Mladenu Prošteniku, mr. sc. Iva-
nu Drpiæu i Generi d. d., koji su izravno potpomogli tiskanje prva
dva broja èasopisa KUI u 2010. godini. Naravno, zahvaljujemo i
svima onima koji su nam pomogli iako nisu poimence spomenuti.

Uz prijave na natjeèaje provode se i druge akcije za poboljšanje fi-
nancijskog stanja èasopisa: obnavljaju se ugovori za sufinanciranje

èasopisa KUI, traÞe se novi sponzori, objavljuju oglasi i podsjeæaju
duÞnici da uplate zaostalu pretplatu.

Treba naglasiti da je MZOŠ istakao oba naša èasopisa kao primjer
ureðivanja u podruèju tehnièkih znanosti.

5. Ostale aktivnosti

U 2010. godinu ušli smo s novim dizajnom naslovnice èasopisa
Kemija u industriji te s novim proširenim Uputama autorima i
Opremom rukopisa.

Internetske stranice Kemije u industriji i Chemical and Biochemical
Engineering Quarterly redovito se odrÞavaju. I dalje se unapreðuje
upotreba interneta – i za CABEQ i za Kemiju u industriji. Od
poèetka 2004. godine objavljuju se radovi in extenso. Radovi ob-
javljeni u rubrici Iz naših knjiÞnica na internetu od poèetka se ob-
javljuju in extenso.

I CABEQ i KUI ušli su u meðunarodnu bazu elektronièkih èasopisa
DOAJ (Directory of Open Access Journals), što æe pridonijeti pro-
mociji tih èasopisa u meðunarodnoj znanstvenoj zajednici, te u
SCOPUS, najveæu bazu podataka citata i saÞetaka znanstvene lite-
rature.

KUI je citiran u sljedeæim bazama podataka: SCOPUS, COMPEN-
DEX te Chemical Abstracts.

CABEQ je citiran u: Current Contents (CC), Web of Science (WoS),
SCOPUS, Compendex i Chemical Abstracts (CA).

U tijeku su akcije kojima se Þeli osigurati veæi broj kvalitetnih rado-
va, što ukljuèuje i apel na sve prisutne da se što više i osobno an-
gaÞiraju na pisanju radova. Jedna od provedenih akcija bio je i
poziv koji je upuæen sudionicima XXI. hrvatskog skupa kemièara i
kemijskih inÞenjera u Trogiru da pripreme i pošalju svoja izlaganja
(predavanja) za objavljivanje u èasopisu “Kemija u industriji”.

I ove je godine na VIII. susretu mladih kemijskih inÞenjera (SMLKI)
poslan poziv sudionicama da pripreme i pošalju svoja izlaganja
(predavanja) za objavljivanje u èasopisu KUI. Autori najboljih po-
stera nagraðeni su i jednogodišnjom pretplatom na “Kemiju u in-
dustriji”.

U 2010. godini provedene su i akcije u kojima je pojedinim tvrtka-
ma ponuðeno da im se posveti jedan broj KUI-a u cijelosti (te-
matski broj) – objava struènih priloga djelatnika, priloga iz prakse,
dostignuæa u proizvodnji, laboratorijskim istraÞivanjima, plasma-
nu proizvoda, pokoji oglas i dr. Kao tematski brojevi predviðeni su
KUI-7–8/2010 (Agencija za lijekove i medicinske proizvode) te
KUI-10/2010 (Institut Ruðer Boškoviæ).

6. Plan izdavaèke djelatnosti u 2010.

Tijekom 2010. godine planira se izdavanje 12 brojeva èasopisa
Kemija u industriji (59. volumen izlaÞenja) i èetiri (4) broja èasopisa
Chemical and Biochemical Engineering Quarterly (24 volumen
izlaÞenja).

U planu je prijava na natjeèaj za potporu izdavanja knjiga
MZOŠ-a te pribavljanje financijske potpore za izdavanje prije-
voda:

– Rjeènik fotokemijskih pojmova. III. izdanje, prijevod IUPAC-
ovog teksta: Glossary of Terms used in Photochemistry 3rd Edition
(prijevod: N. Basariæ)

Zakljuèno

PredlaÞem Upravnom odboru HDKI-a i èlanovima savjeta oba èa-
sopisa da se zaloÞe za angaÞman suradnika i svih èlanova Društva
u pribavljanju kvalitetnih radova za KUI i CABEQ te poboljšanju
financijske situacije razlièitim akcijama. I dalje nam je vrlo vaÞno
poveæanje broja pretplatnika, animiranjem na fakultetima uklju-
èujuæi znanstvene novake, asistente i studente, pomoæ u obliku
pridruÞenog èlanstva, suizdavaštva, oglasa i sl. Posebno molimo
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kolege iz industrije da potièu mlaðe kolege na pisanje radova i
da im u tome pomognu.

Na kraju ponovo podsjeæam na sugestiju Upravnog odbora
HDKI-a, upuæenu fakultetima na kojima se studira kemija, tehno-
logija i kemijsko inÞenjerstvo, da svakom diplomiranom studentu
poklone jednogodišnju pretplatu na èasopis Kemija u industriji,
sluÞbeno glasilo Hrvatskoga društva kemijskih inÞenjera (HDKI) i
Hrvatskoga kemijskog društva (HKD).

Glavni i odgovorni urednik izdanja HDKI
Dr. sc. Danko Škare

Izvješæe o radu Društva kemièara
i tehnologa Belišæe u 2009. godini
Društvo kemièara i tehnologa Belišæe proteklu godinu odraðivalo
je svoje zadatke prema planu koji je i predstavljen na Skupštini
udruge. Suradnja s asocijacijama kojima je udruga pridruÞena,
Hrvatskim društvom kemijskih inÞenjera i tehnologa te Zajedni-
com tehnièke kulture, obavljena je u mjeri koliko je bilo i potreb-
no, dok je suradnja sa društvima sliènog ili istog karaktera bila
nešto veæeg intenziteta (Društva iz Osijeka, PoÞege, Borova te teh-
nièke udruge iz Belišæa). Limitirajuæi faktor je naravno financijska
konstrukcija koja je vjerojatno i najveæi problem djelovanja i osta-
lih društava i podruÞnica.

Prvo veæe okupljanje DKT Belišæe je bila organizacija izvanredne
izborne Skupštine zbog sreðivanja pravne regulative iz èega je
proizašao i novi Statut udruge gdje je smanjen Upravni odbor
udruge te bolje definirana prava i zaduÞenja èlanova.

Tom prilikom je organizirano i druÞenje èlanova te odrÞano pre-
davanje u sklopu cijeloÞivotnog obrazovanja s temom “Hranom
protiv anemije” – predavaè Ines Banjari, dipl. inÞ. s PTF-a Osijek,
koja je svoje istraÞivanje o najèešæem prehrambenom poremeæaju
u svijetu predstavila na najbolji moguæi naèin. Kroz statistiku, opis
uèestalosti pojave, dijagnostiku, upoznavanje sa izloÞenim popu-
lacijama, uzrocima i posljedicama ove bolesti veliki dio slušatelja
se zapitao o svojim prehrambenim navikama.

Krajem godine odrÞano je drugo predavanje sa temom “Svjetlosno
oneèišæenje” – predavaè Denis Vida, astronomsko društvo “Ano-
nymus”, Valpovo, gdje su nazoèni upoznati s ovim, moÞemo slo-
bodno reæi, ekološkim problemom koji se za sada vrlo sporo
rješava u razvijenim zemljama. U sklopu ovih predavanja i druÞe-
nja èlanova sudjelovala su i naše prijateljske udruge

Pored ovih predavanja naši èlanovi su u sklopu radnih obveza
educirani u nizu tehnoloških projekata vezanih uz proizvodnju
papira, rekonstrukciju postrojenja te odslušali niz konkretnih pre-
zentacija od strane proizvoðaèa i prodavaèa kemikalija, pomoæ-
nih materijala i dijelova s poboljšanim tehnièkim i tehnološkim
svojstvima. Osim toga posjeæeni su seminari u Grazu (Austrija) te
na Bledu (Slovenija), koje organiziraju proizvoðaèi i prodavaèi
opreme za papirnu industriju, kao i niz tvornica papira i ambalaÞe
u cijeloj Europi.

U drugom dijelu godine zapoèelo se s organizacijom “XIII. Ru-
Þièkinih dana”, gdje æe DKT Belišæe pokušati pomoæi u što veæoj
mjeri.

U lokalnom okruÞenju DKT Belišæe je odrÞalo kontinuitet svog
djelovanja, na kraju godine svoje èlanove podarilo skromnim
poklonima te, ukupno gledano, s osvrtom na društveno i financi-
jsko stanje rad društva ocjenjujemo vrlo pozitivno. Sve to za-
hvaljujemo ljudima koji imaju snage i volje za ovakvu vrstu djelat-
nosti te Belišæu d. d. koji je èesto, ako ne i uvijek, pomagao i pru-
Þao potporu Društvu kemièara i tehnologa Belišæe.

Društvo kemièara i tehnologa Belišæe
Predsjednik

Darko Vrbešiæ, dipl. inÞ.

Izvješæe o radu Udruge kemijskih inÞenjera
i tehnologa Split (UKITS)

Od travnja 2009. do svibnja 2010. godine

Poèetkom protekle godine djelovanje Udruge usmjereno je po-
najprije na poslove oko organiziranja XXI. HRVATSKOG SKUPA
KEMIÈARA I KEMIJSKIH INÝENJERA u hotelu “Medena” kod
Trogira. Udruga je podupirala i pomagala rad Lokalnog organiza-
cijskog odbora Skupa, što je u suradnji sa Znanstveno-organizacij-
skim odborom Skupa i okonèano uspješno odrÞanim Skupom u
travnju 2009.

Nakon toga, teÞište rada Udruge prebaèeno je na poslove vezane
uz izdavanje Zbornika Zajednice udruga inÞenjera Splita. Naime,
nakon obiljeÞavanja 10-te obljetnice organiziranog inÞenjerskog
djelovanja u Splitu i Dalmaciji, Zajednica je prišla izradi Zbornika,
u kojem æe inÞenjerske struke prikazati djelovanje i dostignuæa
svoje struke u posljednjih pedeset godina. Za te potrebe èlanovi
naše Udruge (dr. sc. Ivan Radiæ, dr. sc. Jelica Zeliæ, Miroslav Urliæ,
dipl. inÞ., Sergije Paniko, dipl. inÞ. i dr. sc. Branko Periæ) napisali su
sedam struènih èlanaka.

U mjesecu rujnu protekle godine odrÞana je redovna Godišnja iz-
borna skupština ZUIS-a. Za predsjednika Udruge izabran je dr. sc.
Branko Periæ, Sastav izvršnog odbora je: dr. sc. Marija Braliæ, dr.
sc. Pero Dabiæ, dr. sc. Senka Gudiæ, dr. sc. Igor Jerkoviæ, dr. sc.
Vanja Martinac, Neven Simuniæ, dipl. inÞ., Neven Vidoviæ, dipl.
inÞ., dr. sc. Renato Tomaš (tajnik Udruge), te predsjednik Udruge,
po poloÞaju. U nadzorni odbor izabrani su: dr. sc. Ratimir Ýanetiæ,
dr. sc. Josip Masteliæ i mr. sc. Silvestar Krka, a u sud èasti: dr. sc.
Njegomir Radiæ, dr. sc. Ivka Klariæ i dr. sc. Mladen Miloš. Za riz-
nièarku Udruge izabrana je dr. sc. Nataša Stipanelov-Vrandeèiæ.
Treba napomenuti je da je èlanstvo poklonilo povjerenje za razdo-
blje od sljedeæe dvije godine prethodnim tijelima Udruge i pred-
sjedniku. Inaèe, èlanovima izvršnog odbora i autorima èlanaka za
Zbornik Zajednica udruga inÞenjera Splita dodijelila je zahvalnice
za doprinos radu Zajednice.

Udruga kemijskih inÞenjera
i tehnologa split (UKITS)

Predsjednik
Dr. sc. Branko Periæ

Izvješæe o radu Društva kemièara i tehnologa
Osijek u 2009./10. godini

U proteklom razdoblju DKT Osijek aktivnost je bazirao na slje-
deæim aktivnostima:

1. Struèna predavanja

a. Akademkinja Vlasta PiliÞota: Nanotehnologija u prehrambe-
noj tehnologiji
b. Mario Nosiæ, mag. ing. techn. aliment.: Histaminsko trovanje
ribom

2. Osam èlanova DKT-a Osijek aktivno je ukljuèeno u organizaciju
XIII. RuÞièkinih dana, Vukovar 16. i 17. rujna 2010., kao èlanovi
Znanstveno-organizacijskog odbora (ZOO). Predsjednik je prof.
dr. Drago Šubariæ, a dopredsjednik prof. dr. Sreæko Tomas, ta-
koðer èlanovi DKT-a Osijek. Ostali èlanovi ZOO su: Jurislav Babiæ,
Mate Biliæ, Milena Mandiæ, Ivana Pavlekoviæ, Mirela Planiniæ i Mi-
lan Sak-Bosnar. Zahvaljujuæi naporima èlanova, kako DKT- Osijek
tako i cijelog organizacijskog odbora, XIII. RuÞièkini dani imaju
meðunarodni karakter, èime se oèekuje i veæa posjeæenost ovoga
skupa.

3. Predsjednica znanstveno-struènog meðunarodnog skupa Flour-
-Bread ‘09 prof. dr. Ýaneta Ugarèiæ Hardi èlanica je DKT-a Osijek,
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a još je velik broj èlanova bio ili u Znanstvenom ili Organizacij-
skom odboru.

4. Èetiri èlana DKT-a Osijek dobili su nagrade za znanost ili po-
sebna ostvarenja.

a. prof. dr. sc. Milena Mandiæ dobila je “godišnju drÞavnu na-
gradu za znanost u podruèju biotehnièkih znanosti za znaèajno
znanstveno dostignuæe, za doprinos unapreðenju kakvoæe i si-
gurnosti hrane i prehrane”, za 2008. godinu.
b. prof. dr. sc. Ýaneta Ugarèiæ Hardi dobila je nagradu Akade-
mije tehnièkih znanosti Hrvatske za Þivotno djelo “Moæ zna-
nja” “za zamjetan znanstveni doprinos u polju prehrambene
tehnologije ostvaren tijekom perioda iza Domovinskog rata”.
c. doc. dr. Ana Buciæ Kojiæ i doc. dr. Mirela Kopjar dobile su na-
grade mladim znanstvenicima, “Vera Johanides”, Akademije
tehnièkih znanosti Hrvatske, za 2009. za znanstveni doprinos u
podruèju prehrambene tehnologije.

5. Èlanovi DKT-a Osijek, profesori Prehrambeno-tehnološkog fa-
kulteta osobe su za kontakt za Hrvatsku za dva Tempus-projekta i
kroz te projekte promièu ne samo Fakultet veæ i DKT.

a. Naime, na projektu Higher Education Learning Partnerships
jasno je reèeno da su u anketi (Total Need Analysis) u sklopu
projekta sudjelovali èlanovi DKT-a Osijek. Velik dio èlanova
DKT-a Osijek sudjelovao je i u Stakeholder Meeting, koji je u
rujnu 2009. odrÞan u Osijeku. Takoðer, èetiri èlana sudjelovalo
je u Engleskoj, Telford, Telford College of Art and Technology,
na radionici, u sklopu istog Tempus-projekta.
b. U projektu Improving Academia-Industry Link in Food Safety
and Quality, takoðer sudjeluju èlanovi DKT-a Osijek, profesori
Prehrambeno-tehnološkog fakulteta.

6. Èlanovi DKT-a Osijek objavili su, prema trenutaènoj informaci-
ji, jednu monografiju, niz znanstvenih i struènih radova, odrÞali
velik broj pozvanih predavanja (na struènim i znanstvenim skupo-
vima, Festivalu znanosti….) te sudjelovali u nizu znanstvenih i
struènih skupova u zemlji i inozemstvu (Europa, SAD).

Društvo kemièara i tehnologa Osijek
Predsjednica

Prof. dr. sc. Milena Mandiæ

Izvješæe o radu Društva kemièara i tehnologa
Kutina za 2009./2010. godinu

Kao predsjednik Društva kemièara i tehnologa Kutina izabran na
izbornoj Skupštini društva, koja je odrÞana 21. svibnja 2009. godi-
ne, podnosim Upravnom odboru matiènog društva HDKI-a iz-
vješæe o radu za 2009./2010. godinu.

Društvo kemièara i tehnologa Kutina je svoju posljednju Skupštinu
odrÞalo 21. svibnja, 2009. godine.

Prema evidenciji èlanstva, Društvo trenutno broji 115 èlanova i to
95 redovnih èlanova te 20 pridruÞenih.

Djelatnost Društva u 2009./2010. godini provodila se kroz pojedi-
naène aktivnosti èlanova društva i to ponajprije kroz aktivna sudje-
lovanja na hrvatskim i meðunarodnim skupovima, od èega je
potrebno istaknuti sljedeæe:

– Suradnja sa DrÞavnim zavodom za normizaciju i mjeriteljstvo u
tehnièkim odborima za kemiju i gnojiva

– Sudjelovanje na VIII. susretu mladih kemijskih inÞenjera i teh-
nologa (veljaèa 2010.)

– Sudjelovanje na training-radionici za predstavnike Hrvatske,
Makedonije i Srbije o evaluaciji Izvješæa sigurnosti u organizaciji
tajništva UNECE konvencije o prekograniènim uèincima iz indu-
strijskih nesreæa. Predstavnici Petrokemije prezentirali su Izvješæe
o sigurnosti Petrokemije d. d. (veljaèa 2010.)

– Sudjelovanje na sluÞbenom predstavljanju projekta EU PHARE
2006 s predavanjem “Akcijski plan sanacije odlagališta fosfogipsa
u tvornici gnojiva Petrokemije, Kutina”

– Sudjelovanje na znanstveno-struènom skupu “Zaštita zraka
2009” gdje su prezentirana dva struèna rada: (rujan 2009.)
a) “Smanjenje emisije ukupne praškaste tvari iz procesa proizvod-
nje glina”, G. Aviroviæ,* N. Ýivkoviæ i V. Fresl
b) “Primjena filtar vreæa s PTFE membranom u specijalno dizajni-
ranom ciklofiltru za odvajanje krutih èestica prašine uljno-peænih
èaða od otpadnih procesnih plinova”, N. Zeèeviæ,* D. Barta, D.
Èuzela i I. Puh

– Sudjelovanje na znanstveno-struènom skupu “Tehnologije zbri-
njavanja otpada i zaštite tla”, gdje je prezentiran jedan znanstve-
no-struèni rad: (listopad 2009.)
“Preliminarni rezultati istraÞivanja izbora biljnih vrsta i supstrata za
stabilizaciju i ozelenjivanje deponije fosfogipsa”, I. Gašpar,* S. Lea-
koviæ,* G. Aviroviæ, R. Horak, H. Lisac i F. Bašiæ

– Na poziv Ministarstva zaštite okoliša, prostornog ureðenja i gra-
diteljstva u okviru provedbe projekta “Razvoj kapaciteta vezano
za politiku klimatskih promjena u RH” predstavnici Petrokemije d.
d. (G. Aviroviæ i I. Bagariæ) odrÞali su predavanje pod nazivom
“Izrada plana monitoringa CO2” (lipanj 2009.).

– U organizaciji Znanstvenog vijeæa za tehnološki razvoj HAZU i
Akademije tehnièkih znanosti Hrvatske na znanstvenom sastanku
pod nazivom “Novi katalitièki sustavi u kemijskoj procesnoj indu-
striji” odrÞano je predavanje “Utjecaj strujanja kroz katalitièki sloj
na iskoristivost amonijaka” (S. Leakoviæ)

– Objavljivanje radova naših èlanova u èasopisima :
1. Z. Buiæ, B. Zeliæ, Aplication of clay for Petrochemical Wastewa-

ter Pretreatment; Water Quality Research Journal of Canada,
44 (2009).

2. N. Zeèeviæ, D. Barta, Z. Bosak, D. Èuzela, I. Puh, Filtriranje èe-
stica prašine uljno-peænih èaða iz otpadnih procesnih plinova
pomoæu filtar-vreæa s PTFE-membranom, Kem. Ind. 59 (1)
2010 1–9 (Struèni rad).

3. N. Zeèeviæ, Poboljšanje rada rotirajuæih sušionika za sušenje
mokro granuliranih uljno-peænih èaða, Kem. Ind. 59 (5) (2010)
215–226 (Struèni rad).

Grupne aktivnosti društva bile su sljedeæe:

– Organizacija predavanja i to :
– prezentacija 5 završnih radova uèenika Tehnièke škole Kutina iz
podruèja kemije i ekologije (lipanj 2009.), organizacija trodnev-
nog izleta u Milano, Italija (svibanj 2009.),
– organiziran je izlet u Moslavaèkoj Slatini na kojoj su bili prisutni
23 èlana društva (rujan 2009.).
Što se tièe buduæih aktivnosti društva u 2010. godini potrebno je
istaknuti sljedeæe :
– odrÞavanje godišnje izborne Skupštine Društva koja je zakaza-
na (svibanj 2010.),
– organizaciju izleta u Hrvatskoj (2010.),
– organizaciju prezentacije maturalnih radova uèenika Tehnièke
škole Kutina (lipanj 2010.),
– organizaciju dvodnevnih team-building aktivnosti (rujan 2010.
godine),
– organizaciju posjete jednom od podruènih društava (jesen
2010. godine).

Društvo kemièara i tehnologa Kutina
Predsjednik

Vladimir Fresl, dipl. inÞ.
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Izvješæe o radu Društva kemièara i tehnologa
Koprivnica u 2009. godini

Tijekom 2009. godine èlanovi DKTK-a aktivno su sudjelovali sa
posterima na struènim skupovima i kongresima :

– 5. meðunarodni kongres “Brašno-kruh ‘09” i 7. hrvatski kongres
tehnologa proizvodnje i prerade brašna “Brašno-kruh ‘09” u orga-
nizaciji Prehrambeno-tehnološkog fakulteta Osijek, Sveuèilišta u
Osijeku – EVALUATION OF MICROBIOLOGICAL AND SEN-
SORY QUALITY OF FROZEN PACKED BAKERY PRODUCTS DU-
RING STORAGE (Vesna Mihaljeviæ Herman)

– 33. struèni skup “Zdravstvena ekologija” u praksi-ALERGENI,
Poreè -Praæenje rezultata p testova kontrolnim kartama (Marica
Ogrinec, Tanja Paveli, Vesna Popijaè, Dean Šalamon, Zrinka
Wolf)

Društva kemièara i tehnologa Koprivnica
Predsjednica

Sanja Zagoršæak, dipl. inÞ.

Izvještaj o radu Društva kemièara i tehnologa
PoÞega u 2009. godini

U protekloj godini nastojalo se drÞati uobièajenih smjernica i pla-
na Društva, dakle organizacija dva izleta i dva predavanja, što je
na kraju gotovo i ispunjeno.

Godišnje aktivnosti zapoèele su odrÞavanjem predavanja u oÞuj-
ku, prof. dr. sc. Damira JeÞeka i dr. sc. Borislava Milièeviæa

– Primjena ultrazvuka i visokih tlakova u konzerviranju hrane,
prof. dr. sc. D. JeÞek
– Nano tehnologija u prehrambenoj industriji, dr. sc. B. Milièeviæ

U svibnju je odrÞana godišnja skupština (izvještajna godišnja skup-
ština).

Potom je u lipnju slijedio izlet u Lipik, s bogatim sadrÞajem po-
sjeta:

– specijalistièka bolnica Lipik
– ergela Lipik
– ribnjaèarstvo Poljana
– studenac Lipik
– Omanovac, planinarski dom – ruèak

Za organizaciju ovog izleta posebna zahvala našoj kolegici Vesni
Tomac iz Lipika.

U studenom je organiziran izlet u “Petrokemiju”, Kutina te posjet
gradu Kutini, gdje su u organizaciji pomogli domaæini DIT-a Ku-
tina.

Odslušano je predavanje o Petrokemiji iz Kutine, posjeæeni su
proizvodni pogoni i deponij fosfogipsa te, uz turistièkog vodièa,
znamenitosti Kutine.

Ovime je ispunjen godišnji plan Društva. Bilo je nekih odstupanja,
naime plan je bio izlet u Split, ali tamo je došlo do promjena u
predsjedništvu društva, pa iz nekih objektivnih razloga to nije bilo
moguæe realizirati.

Za ukupan rad društva treba posebno spomenuti donatore Druš-
tva, jer se bez njih, uz svu volju i Þelju, ništa ne bi moglo ostvariti:
Zveèevo d. d. – èlan Društva M. Rajiè, Gospodarska komora – gða
Rehnicer, APP turizam – M. Vuckoviæ, Lipièki Studenac – V. To-
mac, Vinarija Zrinšèak, Poljoprivredna škola – M. Èaèiæ. NaÞalost
ne moÞemo istaknuti PPK-Kutjevo.

Konaèni rezultat donacija, neovisno što to nisu bile izravne finan-
cijske donacije, kolièina je novca koja se uspjela uštedjeti, što æe

blagajnica Društva iznijeti u svom izvješæu te se taj novac planira
iskoristiti za organizaciju jednog dvodnevnog izleta ove godine.

Drago mi je da nam se pridruÞuju mlaði èlanovi koji su svojom
mladošæu svakako osvjeÞenje našem društvu i koji trebaju nastaviti
naš rad.

Društva kemièara i tehnologa PoÞega
Predsjednica

Ana Mrgan, dipl. inÞ.

Izvješæe o radu Hrvatske udruge kemijskih
inÞenjera i tehnologa Rijeka u 2009./2010. godini

Tijekom 2009./2010. godine glavna aktivnost Društva je kao i
ranijih godina bila usmjerena na organiziranje kolokvija. U razdo-
blju na koje se odnosi ovo izvješæe (prethodni izvještaj iz oÞujka
2009.) odrÞano je osam kolokvija. Posljednji kolokvij nosi broj
391, što ukazuje na našu dugogodišnju tradiciju odrÞavanja ko-
lokvija.

Ove je godine Društvo u okviru svojih kolokvija imalo èitav niz
stranih predavaèa. Djelatnici Zavoda za kemiju i biokemiju Me-
dicinskog fakulteta Sveuèilišta u Rijeci razvijaju suradnju sa stra-
nim znanstvenicima. S obzirom da je sjedište Društva veæ tra-
dicionalno na Zavodu za kemiju i biokemiju, tako se i znanstveni
rad Zavoda odraÞava na rad Društva. Upravo toj suradnji treba
zahvaliti što su i ostali èlanovi Društva dobili moguænost da kroz
kolokvije upoznaju nove znanstvene spoznaje.

Èlanice naše PodruÞnice, prof. dr. sc. Jadranka Varljen i mr. sc.
Lara Baticic, kao èlanice Organizacijskog odbora, sudjelovale su u
organizaciji znanstvenog sastanka – 10th International Meeting on
Cholinesterases, koji se odrÞao od 20. – 25. rujna 2009. u Šibe-
niku.

Djelatnici Zavoda za kemiju i biokemiju Medicinskog fakulteta
Sveuèilišta u Rijeci, a ujedno i èlanovi društva preuzeli su organi-
zaciju 10. jubilarnog Kongresa Hrvatskog društva za biokemiju i
molekularnu biologiju – HDBMB2010, koji æe se odrÞati u Opatiji
od 15. do 18. rujna 2010.

Kao što je poznato naša PodruÞnica Rijeka je istodobno i Po-
druÞnica HBDMB-a i HKD-a. Objedinjeni smo u zajednièkom
radu.

Popis odrÞanih kolokvija:

384. kolokvij – predavanje odrÞano: 7. travnja 2009.

Predavaè:
assoc. prof. Antonella Chesca, Ph. D.
Faculty of Medicine, Transilvania University of Brasov, Romania

Tema:
“The Transilvania University of Brasov, Romania in research and
didactical programs. An impact of environmental and nutritional
factors on fertility and neonatal health”

385. kolokvij – predavanje odrÞano: 1. lipnja 2009.

Predavaè:
prof. dr. Sabu Thomas
School of Chemical Sciences,
Mahatma Gandhi University Kottayam, Kerala, India

Tema:
“Natural Fiber Reinforced Green Polymer Composites”

386. kolokvij – predavanje odrÞano: 18. rujna 2009.

Predavaè:
dr. sc. Zdravko Špiriæ
Oikon d. o. o., Institut za primijenjenu ekologiju, Zagreb
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Tema:
“Ýiva, globalni oneèišæivaè – ekološki i zdravstveni aspekti”

387. kolokvij – predavanje odrÞano: 21. rujna 2009.

Predavaè:
prof. dr. Wilhelm Schoner
Institute of Biochemistry and Endocrinology, D-35392 Giessen

Tema:
“Endogenous cardiotonic steroids, a new class of steroid hormo-
nes”

388. kolokvij – predavanje odrÞano: 28. listopada 2009.

Predavaè:
prof. dr. sc. Marius Alexandru Moga
Faculty od Medicine “Transilvania” University of Brasov

Tema:
“Environmental medicine – a need of our medical teaching acti-
vity”

389. kolokvij – predavanje odrÞano: 26. studenog 2009.

Predavaè:
dr. sc. Florent Dalmas
East Paris Institute of Chemistry and Materials,
Department “Complex Polymer Systems”, University Paris XII,
Thiais, France

Tema:
“Contribution of Energy Filtered Transmission Electron Microsco-
py (EFTEM) to the study of microstructure / mechanical properties
relationships in polymer systems”

390. kolokvij – predavanje odrÞano: 11. veljaèe 2010. u 11 sati

Predavaè:
akademik Ýeljko Kuæan
Hrvatska akademija znanost i umjetnosti

Tema:
RIBOSOMI – povodom Nobelove nagrade za kemiju 2009.

391. kolokvij – predavanje odrÞano: 1. oÞujka 2010.

Predavaè:
prof. dr. sc. Siniša Volareviæ
Zavod za molekularnu medicinu i biotehnologiju
Medicinskog fakulteta Sveuèilišta u Rijeci

Tema:
“Ribosomi i bolesti”

Hrvatska udruga
kemijskih inÞenjera i tehnologa Rijeka

Predsjednik
mr. sc. Nikola BlaÞeviæ

Izvješæe o radu Sekcije za ekoinÞenjerstvo
za razdoblje 2009./10.
U razdoblju od posljednjeg izvješæa o radu pa do danas Sekcija za
ekoinÞenjerstvo HDKI-a nastavila je svojim uobièajenim aktivno-
stima. U razdoblju od prosinca 2009. do oÞujka 2010. godine
odrÞana su èetiri sastanka predsjedništva Sekcije EKOI, na kojima
su dogovarane teme sekcijskih predavanja i drugi oblici aktivnosti
iz podruèja inÞenjerstva zaštite okoliša. Pri tome bih izdvojila dva
vrlo zanimljiva i izuzetno posjeæena predavanja koja su u oÞujku i
travnju 2010. odrÞali Tomislav Domanovac, dipl. inÞ. kem. tehn. i
Marin Ganjto, dipl. kem. inÞ.

Tomislav Domanovac, dipl. inÞ. kem. tehn. zaposlen u IPZ Uni-
projekt TERRA, Zagreb, odrÞao je predavanje pod naslovom “Od-
lagalište neopasnog otpada: idejni projekt”. U prvom dijelu se
osvrnuo na povijesni pregled o zbrinjavanju èvrstog otpada u RH a

naglasio je današnje usklaðivanje gospodarenja komunalnim
otpadom u RH s prihvaæenim propisima EU. U drugom dijelu je
govorio o projektiranju, izvedbi i financijskim pokazateljima veza-
nim uz izgradnju i rad odlagališta neopasnog otpada.

Marin Ganjto, dipl. kem. inÞ. zaposlen u Zagrebaèkim otpadnim
vodama – odjel upravljanja i pogon d.o.o., odrÞao je predavanje
pod naslovom: “Centralni ureðaj za proèišæavanje otpadnih voda
grada Zagreba: prikaz rada ureðaja”. Nakon kratkog povijesnog
pregleda o kanalizacijskom sustavu i odvodnji otpadnih voda Gra-
da Zagreba, u nastavku je prikazao model i faze izgradnje central-
nog ureðaja za obradu otpadnih voda. Tablièno i grafièki predoèio
je uèinkovitost proèišæavanja i utjecaj obraðenih otpadnih voda na
rijeku Savu. Takoðer je naglasio da je predviðena i lokacija za
izgradnju treæeg stupnja proèišæavanja otpadnih voda ako se uka-
Þe potreba, kao i proširenje kapaciteta ureðaja kada se poveæa do-
tok otpadnih voda.

Predsjednica i neki od èlanova Sekcije EKOI sudjelovali su na 8.
festivalu znanosti odrÞanom u Tehnièkom muzeju u Zagrebu od
19. do 24. travnja 2010. Ove godine Festival znanosti pridruÞio se
meðunarodnoj inicijativi UN-a koji je 2010. proglasio meðuna-
rodnom godinom biološke raznolikosti, a koja je jedini izvor za Þi-
vota u razlièitim ekosustavima te obiljeÞavanju 100. godišnjice
velikog otkriæa hrvatskog geofizièara Andrije Mohorovièiæa, koji je
1910. objavio otkriæe granice izmeðu Zemljine kore i njezina
plašta nazvano Mohorovièiæevim diskontinuitetom ili Moho-slo-
jem. U okviru tih dogaðanja Festival znanosti 2010. svojom se te-
mom “ZEMLJA” uklopio u ove vrijedne inicijative, te su u Teh-
nièkom muzeju u Zagrebu odrÞana brojna predavanja i radionice.
Prof. dr. sc. Felicita Briški odrÞala je predavanje pod naslovom
“Robustan ali istovremeno i krhki planet Zemlja”, a radionicu su
organizirale doc. dr. sc. Marija Vukoviæ, Marijana Vidakoviæ, Nina
Kopèiæ, dipl. inÞ. i Ivana Æosiæ, dipl. inÞ. pod naslovom “Mikroor-
ganizmi u zraku, vodi i tlu”.

Èlanovi Predsjedništva i Sekcije EKOI aktivno su sudjelovali i na
brojnim meðunarodnim i domaæim znanstvenim i struènim sku-
povima vezanim uz upravljanje i inÞenjerstvo okoliša, što govori u
prilog èinjenici o sve veæem interesu akademske i šire zajednice za
rješavanje problema okoliša i odrÞivi razvitak.

Meðu brojnim aktivnostima vrijedno je istaknuti da je prof. dr. sc.
Natalija Koprivanac bila predsjednica organizacijskog odbora, a
dr. sc. Hrvoje Kušiæ bio je tajnik godišnje konferencije pod naslo-
vom “Towards Sustainable European Infrastructure”, koja se odr-
Þala u listopadu 2009. u Dubrovniku. Ovu konferenciju je orga-
nizirao Savjet za odrÞivi razvitak i zaštitu okoliša RH u suradnji s
radnom skupinom Energy of European network of Environment
and Sustainable Development Advisory Councils (EEAC). Konfe-
renciji je prisustvovalo oko 120 sudionika, 68 èlanova razlièitih
Savjeta za odrÞivi razvitak i zaštitu okoliša iz èitave Europe a kao
predavaè sudjelovala je i doc. dr. sc. Savka Kuèar Dragièeviæ. Ovaj
za Hrvatsku znaèajan dogaðaj popratili su i razlièiti mediji adek-
vatnim napisima. Upravni odbor EEAC-a ocijenio je godišnju kon-
ferenciju u Dubrovniku visokim ocjenama.

Sekcija za ekoinÞenjerstvo HDKI
Predsjednica

Prof. dr. sc. Felicita Briški

Izvješæe o radu Sekcije za nomenklaturu
i terminologiju organske kemije HDKI-a
i HKD-a za 2009./2010. godinu
U sklopu biblioteke HDKI/Kemija u industriji recenziran je i èeka
na tisak prijevod IUPAC-ove preporuke:

Phane nomenclature. Part II. Modification of the degree of hydro-
genation and substitution derivatives of phane parent hydrides,
Pure Appl. Chem. 74 (5) (2002) 809–834. (prijevod: dr. sc. Kata
Mlinariæ-Majerski i mr. sc. Tatjana Šumanovac-Ramljak).
Naslov hrvatskoga prijevoda: Fanska nomenklatura. II. dio: Pro-
mjena stupnja hidrogenacije i supstitucije derivata osnovnih fan-
skih hidrida.
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Na recenziji je prijevod IUPAC-ovih preporuka:
Glossary of terms used in photochemistry. Pure Appl. Chem. 79
(3) (2007) 293–465. (prijevod: prof. dr. sc. Marija Šindler i dr. sc.
Nikola Basariæ).

I dalje je u planu prijevod IUPAC-ovih preporuka:

– Graphical Representation of Stereochemical Configuration.
(IUPAC Recommendations 2006), Pure Appl. Chem. 78 (10)
(2006) 1897–1970.
– Graphical Representation Standards for Chemical Structure
Diagrams. (IUPAC Recommendations 2008), Pure Appl. Chem.
80 (2) (2008) 277–410.

U proteklom razdoblju intenzivno se radilo na uspostavljanju ke-
mijskog nazivlja u okviru baze hrvatskoga strukovnog nazivlja.
Naime, Nacionalna zaklada za znanost, visoko školstvo i tehnolo-
gijski razvoj Republike Hrvatske (NZZ) pokrovitelj je projekta
“Hrvatskoga strukovnog nazivlja STRUNA” (voditeljica projekta je
prof. dr. sc. Maja Brataniæ iz Instituta za hrvatski jezik i jeziko-
slovlje), u okviru kojega je prihvaæen i do 31. svibnja 2010. godine
se odvija projekt “Izgradnja hrvatskoga kemijskog nazivlja –
KENA”.

Cilj projekta je stvaranje baze hrvatskoga kemijskog nazivlja iz
anorganske, organske, analitièke i fizikalne kemije, kao i njihovih
definicija i istovrijednica na engleskome jeziku. Voditelj projekta
je dr. sc. Lidija Varga-Defterdaroviæ, suvoditelj prof. dr. sc. Marija
Kaštelan-Macan, suradnici prof. dr. sc. Njegomir Radiæ, prof. dr.
sc. Vladimir Rapiæ, dr. sc. Tomislav Portada i dipl. inÞ. Vladimir Sti-
linoviæ te jezikoslovci iz Instituta za hrvatski jezik i jezikoslovlje mr.
sc. Tomislav Stojanov i znanstveni novak Kristian Lewis. U meðu-
vremenu se projektnoj skupini pridruÞio i mr. sc. Filip Kljajiæ s
obradom nazivlja iz papirne industrije.

Trenutaèno je u bazu upisano oko 1900 naziva, što je u odnosu na
cjelokupno kemijsko nazivlje vrlo malo, ali u odnosu na proteklo
razdoblje od svega godine dana relativno mnogo. Cjelokupni za-
poèeti posao vjerojatno æe završiti na entuzijazmu pojedinaca koji
æe i nakon isteka sluÞbenog trajanja projekta KENA na ovom pro-
blemu nastaviti raditi.

Na temu hrvatskoga kemijskog nazivlja u protekloj godini objavlje-
no je nekoliko èlanaka, što je predstavljeno i na nekoliko skupova.

Sekcija za nomenklaturu i terminologiju
organske kemije HDKI-a i HKD-a (SNTOK)

Predsjednica
Dr. sc. Lidija Varga-Defterdaroviæ

Izvješæe o radu Sekcije za kromatografiju
za 2009. godinu

Ad. 1.

Èlanovi Sekcije za kromatografiju nakon tri godine odluèili su pro-
mijeniti sastav Odbora sekcije, pa novi Odbor sekcije umjesto do-
sadašnjih deset èlanova ima sedam èlanova. Nadalje su izabrani
novi predsjednik (dr. sc. Tomislav Bolanèa, izv. prof.) i potpred-
sjednica Sekcije (dipl. inÞ. Sanda Telen).

Ad. 2.

OdrÞano je predavanje pod organizacijom Sekcije za kromatogra-
fiju, HDKI, dr. sc. Šime Ukiæa s Fakulteta kemijskog inÞenjerstva i
tehnologije, Sveuèilišta u Zagrebu “Matematièki model za simuli-
ranje odziva ionske kromatografske analize”, nakon kojega je
odrÞana i diskusija vezana uz predavanje.

Ad. 3.

Èlanovi Sekcije za kromatografiju u 2009. godini aktivno su sudje-
lovali u radu domaæih i meðunarodnih znanstvenih skupova, a
njihov doprinos se izmeðu ostalog oèituje veæim brojem objavlje-

nih znanstvenih i struènih radova u znaèajnim domaæim i stranim
èasopisima, kao i usmenim izlaganjima.

Ad. 4.

Èlan Odbora Sekcije za kromatografiju dr. sc. Nikola Šegudoviæ
nagraðen je priznanjem za popularizaciju i razvoj separacijskih
tehnika, koje mu je uruèeno u rujnu 2009. godine na Balatonu u
okviru 15th International Symposium on Separation Technique.
Time je prepoznat rad Sekcije za kromatografiju HDKI-a kao
vaÞnog èimbenika Centralno europske grupe za separacijske zna-
nosti kao i Europskog društva za separacijske znanosti.

Sekcija za kromatografiju HDKI
Predsjednik

Dr. sc. Tomislav Bolanèa, izv. prof.

Izvješæe o radu Sekcije za kemijsko inÞenjerstvo
HDKI-a za 2009./2010. godinu

Zajedno s Fakultetom kemijskog inÞenjerstva i tehnologije Sekcija
za kemijsko inÞenjerstvo HDKI organizirala je VIII. susret mladih
kemijskih inÞenjera, koji je odrÞan u Zagrebu, 18. i 19. veljaèe
2010. U radu skupa sudjelovalo je više od 260 autora sa 173 rada
podijeljena u plenarna (2) i pozvana (6) izlaganja te usmena (26) i
posterska priopæenja (139). Predsjednik znanstveno-organizacij-
skog odbora skupa bio je dr. sc. Nenad Bolf. Plenarna predavanja
odrÞali su prof. dr. sc. D. Pavuna, EPFL, Lausanne: “Bolja kemija
= bolja civilizacija” i prof. dr. sc. J. Abonyi, Sveuèilište u Veszpre-
mu: “What happens to process data in chemical industry? From
source to applications – an overview”. Pozvana predavanja odrÞali
su prof. dr. sc. S. Car, Konèar – Institut za elektrotehniku, Zagreb:
“Kemijsko inÞenjerstvo u elektroenergetici”, Z. Matiæ, dipl. inÞ.,
Kemis-Termoclean, Zagreb: “Problematika zbrinjavanja opasnog
otpada na primjerima”, mr. sc. N. Marèec Raheliæ, INA, Zagreb:
“Utjecaj ekoloških uredbi EU na preradbu nafte i primjenu gori-
va”, prof. dr. sc. Lj. Matijaševiæ, Fakultet kemijskog inÞenjerstva i
tehnologije, Zagreb: “OdrÞivo upravljanje vodama u procesnoj in-
dustriji”, M. Podbršèek, dipl. inÞ., Chromos Boje i lakovi, Zagreb:
“Razvoj i proizvodnja ekološki prihvatljivih vodorazrjedivih lako-
va” i N. Zeèeviæ, dipl. inÞ., Petrokemija, Profitni centar proizvod-
nje èaðe, Kutina: “Spaljivanje otpadnih procesnih plinova u proiz-
vodnji uljno-peæne èaðe”. Detaljno izvješæe bit æe objavljeno u
Kemiji u industriji, a uz izuzetnu posjeæenost (potaknutu i time da
su studenti preddiplomskih i diplomskih studija bili osloboðeni
plaæanja kotizacije), Skup je ostvario i financijsku dobit za HDKI.
Uz Prehrambeno tehnološki fakultet u Osijeku i podruèna društva
HDKI-a, Sekcija sudjeluje i u organizaciji XIII. RuÞièkinih dana koji
æe se odrÞati u Vukovaru, 16. i 17. rujna 2010, kao i XXII. hrvatskog
skupa kemièara i kemijskih inÞenjera, koji æe se odrÞati u Zagrebu,
13.–16. veljaèe 2011.

U suradnji s Fakultetom kemijskog inÞenjerstva i tehnologije i
Amacizom 21. prosinca 2009. odrÞano je predavanje prof. dr. sc.
B. Zeliæa: “OdrÞivi bioseparacijski procesi”.

Na sastanku Upravnog odbora HDKI-a odrÞanom 16. travnja
2010. predloÞio sam osnivanje studentske sekcije HDKI-a. Pri-
jedlog je pozitivno ocijenjen i trenutaèno je u stupnju detaljnije
razrade i oblikovanja.

Uz navedene aktivnosti, kao i dosad, èlanovi sekcije glavni su i re-
doviti nositelji djelovanja u podruèju kemijskog inÞenjerstva kroz
izvoðenje mnogobrojnih znanstvenih, struènih i industrijskih pro-
jekata i suradnju, obrazovanje, sudjelovanja na skupovima i ob-
javljivanje znanstvenih i struènih radova.

Sekcija za kemijsko inÞenjerstvo HDKI
Predsjednik

Prof. dr. sc. Ante Jukiæ
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Izvješæe o radu Sekcije za obrazovanje
2009./2010. godinu

Èlanovi sekcije aktivno su sudjelovali u radu radne grupe Hrvatske
akademije tehnièkih znanosti kod pripreme nacrta prijedloga Za-
kona hrvatske komore inÞenjera i tehnologa.

Priprema se tribina (okrugli stol) Bolonjski proces i kemijsko inÞe-
njerstvo (radni naslov). Na tribini æe se, osim ostalih, raspraviti pi-
tanja vezana uz rezultate postignute provoðenjem Bolonjskog
procesa, akademsko i struèno nazivlje, cijeloÞivotno obrazovanje
te formiranje inÞenjerske komore. Na tribini bi trebali sudjelovati
predstavnici fakulteta, industrije, strukovnih udruga, ministarstava
(znanosti, obrazovanja i športa; gospodarstva, rada i poduzet-
ništva; zaštite okoliša, prostornog ureðenja i graditeljstva), akade-
mije tehnièkih znanosti, zavoda za zapošljavanje.

Sekcija za obrazovanje
Predsjednik

Dr. sc. Ivica Štern

Izvješæe Nadzornog odbora HDKI-a za razdoblje
1. 1. – 31. 12. 2009. godine

1. Sve aktivnosti Društva prema Statutu te odlukama Skupštine i
Upravnog odbora odvijale su se po zakonskim propisima. Za sve
aktivnosti U. O. postoji pismena dokumentacija.
2. Financijsko poslovanje prema usvojenom planu prihoda, troš-
kova i Zakona o financijskom poslovanju je uredno voðeno. Knji-
govodstvena evidencija i Završni raèun za 2009. godinu izraðeni
su u zakonskom roku.
3. Dokumentacija o Skupovima, èlanstvu i pretplatnicima voðeni
su uredno.
4. Prijave i plaæanje PDV-a kao i završna knjiÞenja te predaja sve
zakonom propisane dokumentacije u za to nadleÞne organizacije
i ministarstva, obavljani su na vrijeme.
5. Èlanovi N. O. redovito su informirani o radu U. O. kroz povre-
meno prisustvovanje sjednicama te uvidom u dokumentaciju U. O.
6. Stanje blagajne na dan 31. 12. 2009. iznosi ukupno 2.620,63
kn tj. glavna blagajna = 1.315,83 kn i blagajna za poštarinu =
1.304,80 kn.
7. Od 1. 1. 2008. godine primjenjuje se novi naèin voðenja finan-
cijskog knjigovodstva, prema naèelu nastanka dogaðaja, po no-
vom kontnom planu, sukladno Zakonu o raèunovodstvu te Uredbi
o raèunovodstvu neprofitnih organizacija, NN br. 10/2008. i
Uredbi o izmjenama i dopunama Uredbe o raèunovodstvu nepro-
fitnih organizacija, NN br. 07/2009. od 16. 1. 2009.

Zagreb, 14. svibnja 2010.

Nadzorni odbor

1. Ratimir Ýanetiæ, predsjednik
2. Damir Kralj, èlan
3. Ivica Losso, èlan

Izvješæe Suda èasti (S. È.) HDKI za 2009. godinu

Èlanovi Suda èasti (S. È.) zakljuèili su da su se u razdoblju od po-
sljednje Skupštine HDKI-a, odrÞane u oÞujku 2009. godine, svi
èlanovi Društva ponašali u skladu s naèelom jednakosti i praved-
nosti. Time su se u potpunosti pridrÞavali temeljnih naèela Etièkog
kodeksa (E. K.): uvaÞavanja ljudskih prava i dostojanstva, uvaÞa-
vanja kompetentnosti za odluèivanje u struci, uvaÞavanja integri-
teta znanosti i struke, te su na taj naèin èuvali i zaštitili osobni
ugled èlanova Hrvatskog društva kemijskih inÞenjera i tehnolo-
ga Hrvatske.

Sud èasti
Predsjednik

dr. sc. Antun Glasnoviæ

Èlanovi

1. dr. sc. Ljubica Matijaševiæ
2. dr. sc. Damir Hasenay
3. dr. sc. Emir HodÞiæ
4. dr. sc. Zvonimir Janoviæ

Plan rada HDKI 2010./11.
Plan rada HDKI-a za razdoblje 2010./11. moÞe se prikazati slje-
deæim aktivnostima:

1. Organizacijom skupova
2. Izdavaèkom djelatnosti – èasopisi i knjige
3. Edukacijskim seminarima
4. Popularnim predavanjima

Organizacija skupova u 2010. je veæ tradicionalna i obuhvaæa
znanstveno-struène skupove:

1. VIII. susret mladih kemijskih inÞenjera, Zagreb, veljaèa 2010.
2. RuÞièkine dane, 16. i 17. rujna 2010., Vukovar
3. Pripremu i poèetak organizacije XXII. hrvatskog skupa kemièara i
kemijskih inÞenjera, Zagreb, veljaèa 2011.

U pripremi organizacije skupova HDKI suraðuje s HKD-om, Fa-
kultetom kemijskog inÞenjerstva Zagreb, Prehrambeno-tehnološ-
kim fakultetom Osijek, Prehrambeno-biotehnološkim fakultetom
Zagreb, Kemijsko-tehnološkim fakultetom Split i srodnim instituci-
jama u znanosti i obrazovanju te Hrvatskom akademijom znanosti
i umjetnosti, Društvom za plastiku i gumu, Akademijom tehnièkih
znanosti i sl. Takoðer æe se u narednom razdoblju pokušati uspo-
staviti bolji kontakti sa srodnim organizacijama u regiji, Europi i
svijetu.
Izdavanje èasopisa i proslava 60 godina tiskanja Kemije u industriji
i 25 godina Chemical and Biochemical Engineering Quarterly te
izdavanje struènih knjiga i udÞbenika izuzetno su vaÞan dio aktiv-
nosti Društva i ta æe se aktivnost nastaviti uz još veæe napore da se
osiguraju sredstva uz strogu financijsku kontrolu.
Nastavit æe se aktivnosti oko osnivanja Komore uz suradnju s osta-
lim zainteresiranim strukovnim društvima, kao vaÞnom toèkom
opstanka i priznavanja djelatnosti vezane uz tehnološku izgradnju
u kemijskoj industriji.
Edukacijski seminari trebaju postati vaÞan dio aktivnosti Društva i
njihov cilj je upoznavanje sa novim tehnološkim dostignuæima u
Europi i svijetu. Seminari bi trebali biti praktièni i organizirani i za
savladavanje odreðenih znanja i vještina.
Sekcije Društva bi u narednom razdoblju trebale organizirati pre-
davanja istaknutih znanstvenika o njihovim istraÞivanjima na
znanstvenim projektima i sl. te o poloÞaju znanosti i obrazovanja u
društvu.

Predsjednik HDKI
Prof. dr. sc. Branko Tripalo

Rasprava na Godišnjoj skupštini Hrvatskog
društva kemijskih inÞenjera i tehnologa

Donošenje Zakona o Hrvatskoj komori
inÞenjera i tehnologa

Na donošenju Zakonu o inÞenjerskoj komori arhitekata i graðevi-
nara te Zakonu o komori ovlaštenih inÞenjera brodogradnje, elek-
trotehnike, kemijskog inÞenjerstva i strojarstva poèelo se uspored-
no raditi 1994. godine.

Hrvatski drÞavni sabor 20. oÞujka 1998. godine usvojio je Zakon o
hrvatskoj komori arhitekata i inÞenjera u graditeljstvu. Zakonom
nije obuhvaæena djelatnost kemijskih inÞenjera.

U Ministarstvu gospodarstva tijekom 1999. godine izraðen je
Nacrt prijedloga zakona o Hrvatskoj inÞenjerskoj komori. U stru-
kovnim inÞenjerskim udrugama gdje je raspravljen dobio podršku.
PodrÞala ga je i Skupština Hrvatskog inÞenjerskog saveza (17. 3.
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2000.). Meðutim, nacrt Zakon nikada nije bio upuæen u zakono-
davnu proceduru.

Obnovljen prijedlog, pod nazivom Zakon o Hrvatskoj komori
inÞenjera i tehnologa, pripremljen je u Hrvatskoj akademiji teh-
nièkih znanosti. Upuæen Vladi Republike Hrvatske, koja ga je na
mišljenje proslijedila Ministarstvu gospodarstva, rada i poduzet-
ništva te Ministarstvu znanosti, obrazovanja i športa 3. 6. 2008.
godine. Ministarstva nisu podrÞala Prijedlog zakona.

U meðuvremenu, na osnovi Zakona o arhitektonskim i inÞenjer-
skim poslovima i djelatnostima u prostornom ureðenju i gradnji
(NN 152/2008.), kojim su obuhvaæeni struèni poslovi prostornog
ureðenja koje moÞe obavljati fizièka osoba tehnièke (arhitektura,
promet, graðevinarstvo, elektrotehnika, strojarstvo, geodezija i
dr.), biotehnièke (krajobrazni arhitekt), prirodoslovne (geografija,
biologija, ekologija, šumarstvo, agronomija i dr.) i društvene (pra-
vo, ekonomija, sociologija, demografija i dr.) te poslovi u vezi s
projektiranjem koje moÞe obavljati fizièka osoba arhitektonske,
graðevinske, strojarske, odnosno elektrotehnièke struke, prestaje
djelovati Hrvatska komora arhitekata i inÞenjera u graditeljstvu a
formirane su: Hrvatska komora inÞenjera šumarstva i drvne indu-
strije, Hrvatska komora inÞenjera tehnologije prometa i transpor-
ta, Hrvatska komora inÞenjera strojarstva, Hrvatska komora inÞe-
njera elektrotehnike, Hrvatska komora inÞenjera graðevinarstva,
Hrvatska komora ovlaštenih inÞenjera geodezije, Hrvatska komo-
ra arhitekata te Hrvatska komora inÞenjera rudarstva, geologije i
naftnog rudarstva (Hrvatska poljoprivredna komora).

Usporedba podruèja djelatnosti koja pokriva èl. 1. Prijedloga za-
kona o Hrvatskoj komori inÞenjera i tehnologa s podruèjima
obuhvaæenim novo formiranim komorama pokazuje da u novo-
formirane komore nisu ukljuèeni magistri – inÞenjeri (diplomirani
inÞenjeri – prema “predbolonjskom nazivlju”) agronomije, bioke-
mijskog inÞenjerstva, biotehnologije, brodograðevnog inÞenjer-
stva, grafièke tehnologije, informacijske i komunikacijske tehno-
logije, kemijskog inÞenjerstva, korozije i zaštite, metalurgije, pre-
hrambene tehnologije, raèunarstva, zrakoplovnog inÞenjerstva,
tekstilnog inÞenjerstva, prehrambene tehnologije, zaštite i oèuva-
nja okoliša.

Zakon o prostornom ureðenju i gradnji (u daljnjem tekstu Zakon)
objavljen je u NN 76/07.

U Zakonu, èl. 2. toèka 36. pojam graðevina definiran je rijeèima:
“Graðevina je graðenjem nastao i s tlom povezan sklop, svrhovito
izveden od graðevnih proizvoda sa zajednièkim instalacijama i
opremom, ili sklop s ugraðenim postrojenjem, odnosno opremom
kao tehnièko – tehnološka cjelina ili samostalna postrojenja po-
vezana s tlom, te s tlom povezan sklop koji nije nastao graðenjem,
ako se njime mijenja naèin korištenja prostora”. Bez obzira na
naèin na koji je èlanak jezièno iskazan, oèito je da su se pojmom
graðevine Þeljele obuhvatiti i industrijske graðevine u kojima se
provode proizvodni procesi.

Pregledom Zakona moÞe se utvrditi da se pojam industrijska
graðevina spominje tri puta. Meðutim ona je stvarno NEIZGRA-
DIVA. U èl. 193. utvrðeno je da glavni projekt, ovisno o vrsti gra-
ðevine odnosno radova, sadrÞi: arhitektonski projekt, graðevinski
projekt, elektrotehnièki projekt, strojarski projekt, troškovnik pro-
jektiranih radova te dalje, da ovisno o vrsti graðevine glavni
projekt sadrÞi i druge vrste projekata (geodetski projekt, projekt
temeljenja, krajobrazni projekt i dr.). Nedostaje TEHNOLOŠKI
PROJEKT.

Projektiranje i izgradnja industrijskog objekta ipak je visoko speci-
jaliziran posao, koji trebaju obavljati jedino mjerodavni visoko
obrazovani struènjaci, što bi i u Hrvatskoj trebalo ozakoniti.

Kemijsko inÞenjerstvo, kao i niz drugih struka nije obuhvaæeno niti
jednom od komora. Posljedica toga jest da se za ta podruèja u
Hrvatskoj ne moÞe steæi zvanje ovlaštenog inÞenjera, a to je pre-
duvjet za pravo na projektiranje, revidiranje i nadzor pri izgradnji,
najkraæe reèeno potpisivanje dokumenata vezanih za gradnju in-
dustrijskih objekata.

Postupak u donošenju Zakona koji æe obuhvaæati i djelatnost stru-
ka neukljuèenih u do sada prihvaæenim zakonima treba intenziv-
no nastaviti – posebno kroz Akademiju tehnièkih znanosti.

Sekcija za školstvo i kadrove
Predsjednik

Dr. sc. Ivica Štern

ObrazloÞenja za dodjelu priznanja

Mr. sc. EDUARD BEER, dipl. inÞ. kemije, radio je u Tvornici
umjetnih gnojiva (sadašnja Petrokemija) u Kutini (1960. – 1970.),
Industroprojektu Zagreb (1970. – 1976.) i OKI-ju Zagreb (1976. –
2001.). Od 1987. do 2004. bio je vanjski suradnik u Zavodu za
reakcijsko inÞenjerstvo i katalizu FKIT-a. Priznanje se dodjeljuje za
njegov neprocjenjiv doprinos kemijsko-inÞenjerskoj struci objav-
ljivanjem radova i knjiga u okviru Društva te za dugogodišnji
uspješan rad u Urednièkom odboru èasopisa “Kemija u industriji”
(1982. – 2010.)

Dr. sc. LJERKA BREÈEVIÆ, dipl. inÞ. biotehnologije, znanstvena
savjetnica Instituta Ruðer Boškoviæ. Od 1963. – 1968. radila je u
tvornici kemijskih proizvoda “Kemika”, Zagreb, od 1968. je na In-
stitutu ”Ruðer Boškoviæ”, Zagreb. Predavala je na poslijediplom-
skom studiju Sveuèilišta u Zagrebu i vodila niz magistarskih radova
i disertacija.

Od godine 1996. stalni je èlan Urednièkog odbora èasopisa Kemi-
ja u industriji. Istakla se u radu Uredništva i znatno doprinijela re-
dovitom izlaÞenju èasopisa, kreiranju izgleda èasopisa i kvaliteti
radova. Za takav njezin rad Skupština HDKI-a dodjeljuje joj Pri-
znanje.

Prof. dr. sc. SRÐAN NOVAK, dipl. inÞ. biotehnologije, redoviti
profesor Prehrambeno-biotehnološkog fakulteta u Zagrebu. Veæ
nekoliko godina voditelj je Ureda za transfer tehnologije pri Odje-
lu za znanost i tehnologiju Sveuèilišta u Zagrebu. Od godine 1996.
èlan je Urednièkog odbora èasopisa Kemija u industriji. Znatno je
pridonio zastupljenosti biotehnologije na stranicama èasopisa.
Stoga mu se i dodjeljuje ovo Priznanje.

Mr. sc. FILIP KLJAJIÆ, dipl. inÞ. organsko-kemijske tehnologije,
danas jedini Þivuæi struènjak Belišæa d. d., koji je gradio sve èetiri
razvojne faze tvornica “Bel-ambalaÞe”, od 1961., pa sve do 1999.
godine. Daleke 1963. godine, mr. sc. Kljajiæ osniva Društvo ke-
mièara i tehnologa Belišæe kao jedno od prvih podruènih društava
Hrvatskog društva kemijskih inÞenjera i tehnologa i njegov je du-
gogodišnji predsjednik i jedan od najaktivnijih èlanova, a danas
njegov jedini poèasni èlan. Obnašao je mnoge funkcije u HDKI-u,
a posebno se istakao angaÞmanom na organizaciji skupova Ru-
Þièkini dani, na kojim poslovima i danas sudjeluje. Stoga mu se za
njegov doprinos Društvu i dodjeljuje ovo Priznanje.

Prof. dr. sc. VLADIMIR RAPIÆ, dipl. inÞ. kemije, redoviti profe-
sor u trajnom zvanju na Prehrambeno-biotehnološkom fakulteta
Sveuèilišta u Zagrebu. Više od 35 godina ukljuèen je u rad na po-
druèju nomenklature i terminologije organskih spojeva – najprije
kao èlan, a potom više godina i kao predsjednik Sekcije za no-
menklaturu i terminologiju organske kemije Hrvatskoga kemijskog
društva i Hrvatskoga društva kemièara i inÞenjera (SNTOK HKD i
HDKI). Sudjelovao u prevoðenju i ureðivanju Plave knjige i Vodièa
kroz organsku nomenklaturu te recenzirao gotovo sve objavljene
nomenklaturne tekstove u okviru izdanja HDKI. Sudjelovao je u
prevoðenju i prilagodbi osnovnih pravila IUPAC-a. Djelovao je
kao recenzent ili savjetnik u pripremi brojnih napisa posveæenih
nomenklaturi koji su prihvaæeni kao preporuke HKD-a i(li)
HDKI-a i tiskani kao posebna izdanja èasopisa Kemija u industriji.
Godine 2003. inicirao je osnivanje biblioteke Hrvatska nomenkla-
tura i terminologija organske kemije HDKI-a. Za tako plodan rad
ova Skupština mu s ponosom odaje ovo Priznanje.
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